
 ZÁPIS č. 13 (61) 
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 1. července 1997 
 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 

 

Přítomni: viz presenční listina  

Omluveni: Friedl/FCH, Hlavenka/FS, Zelenka/FP, Skácel/FaVU, Machura/FT, 
  Vintrová/FaME 

Neomluveni: Bernard/FAST, Horáková/FA, Hole�inský/FCH, Kří�/FaVU,  

Hosté:  rektor Vavřín 

 
 
 
PROGRAM:  
1.  Kontrola zápisu a úkolů 
2.  Předlo�ení doplnění členů Vědecké rady VUT z FaVU 
3.  Informace rektora Vavřína o záměrech vyu�ití budovy Antonínská 1 a náklady na vydávání 
časopisu Události 

4.  Restrikce rozpočtu VUT 
5.  Projednání změny Statutu FAST a jeho přílohy Volební  řády pro volbu akademického se-

nátu a děkana 
6.  Projednání návrhu změn příloh Statutu VUT (organizačního a konkursního řádu) vedením 

VUT 
7.  Informace o společné schůzce zástupců akademických  senátů brněnských vysokých �kol 

s předsedou Rady V�  Doc. Wilhelmem, konané dne 19. června 1997 na rektorátě VUT 
8.  Různé 

Z pléna byl program doplněn o: 
∗ Mgr. Bo�ek po�ádal o informaci o záměrech a vyu�ití budovy Antonínská 1 a nákladech na 

vydávání časopisu Události.  
∗ Ing. Zmrzlý po�ádal o doplnění programu ve věci připravované restrikce rozpočtu VUT. 
∗ Doc. Münsterová po�ádala o diskusi ke zvý�ené zátě�i při práci v akademických senátech 

fakult a VUT.  

Takto doplněný program byl AS VUT přijat. 

Ing. Zmrzlý seznámil přítomné s dopisem RNDr. Kynčla, člena AS VUT z FA, který po�ádal 
o uvolnění z funkce z důvodu členství v Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR. 

Hlasování o přijetí abdikace Ing. RNDr. Milana Kynčla: 
Pro - jednomyslně schváleno 

UAS 1 
AS VUT souhlasí s uvolněním Ing. RNDr. Milana Kynčla z funkce člena AS VUT. 

Doc. Lhotáková představila nového zástupce do AS VUT z Fakulty architektury Doc. Ing. 
Jana Wernera, CSc. Pověřovací listina z FA byla předlo�ena. Doc. Werner přečetl slib člena 
AS VUT a podepsal jej. 

 



 2 

Ad 1) Kontrola zápisu a úkolů 
K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny �ádné připomínky. 

Byla provedena kontrola nesplněných úkolů z roku 1997, ke kterým členové AS VUT zaujali 
následující stanovisko: 

Úkol 5.1 
Vypracovat tabulku E dle skutečného čerpání. 
Úkol trvá. Kvestor po dohodě s tajemníky upřesní tabulku E  do finálního stavu v návaznosti 
na restrikce a po�adavky fakult. 
Nový termín: dle po�adavku kvestora dosud nestanoven. 

6.1 
Připravit stanovisko k čerpání fondů za r. 1996. 
Dosud nebyl dodán rozklad čerpání polo�ek zahrnutých pod pojmem: 
⇒ ostatní náklady celkem 65 mil. 
⇒ ostatní slu�by celkem 76 mil. 
⇒ jiné ostatní náklady celkem 78 mil. 
Zajistí: členové ekonomické komise AS VUT 
Nový termín: 2. září 1997 

6.2 
Připravit právní rozklad způsobu zdaňování hospodářské činnosti na VUT 
Úkol trvá nadále, dle vyjádření RNDr. Kynčla, vysvětlení předlo�ené kvestorem nebylo dosta-
tečné.  
Zajistí: kvestor Černý 
Nový termín: 2. září 1997 

6.5 
Zpracovat podrobný rozklad Finanční zprávy o hospodaření za r. 1996 následně po projed-
nání s ekonomickou komisí AS VUT a předlo�it AS VUT. 
Úkol trvá. 
Zajistí: kvestor Černý  
Nový termín: 2. září 1997 

7.3 
Provést studii efektivnosti vyu�ití finančních prostředků ve  skladbě schválené AS VUT za 
rok 1996 
Úkol trvá, bude shrnut spolu s úkolem 6.5.  

11.1 
Vypracovat přehlednou tabulku základních polo�ek, jednostránkovou základní sumarizaci 
finančního rozpočtu na rok 1997 - v 7 vyhotoveních. 
Úkol trvá. 
Zajistí: kvestor Černý 
Nový termín: 2. září 1997 

12.1 
Ve spolupráci s ekonomickou komisí AS VUT připravit informativní materiál o ekonomických 
podmínkách a záměrech vedení VUT v roce 1997 
Úkol trvá. 
Zpracuje: kvestor Černý 
Nový termín: 2. září 1997 
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12.2 
Provést kontrolu plnění úkolů z jednání AS VUT a úkolů vzniklých na základě usnesení 
AS VUT. 
Úkol byl vyvolán po�adavkem senátora  Doc. Hlavenky na informace o záměrech vedení 
VUT s dal�í existencí CDV. Při schvalování rozpočtu VUT na rok 1997 rektor přislíbil usta-
vení komise. AS VUT by měl znát náklady a výsledky činnosti CDV i ve  spolupráci 
s fakultami. Na základě projednání s prorektorem Kadrno�kou bylo dohodnuto ustavení komi-
se, skládající se z  člena AS VUT, zástupců fakult a zástupců vedení VUT. Postup by měl být 
takový, �e CDV vypracuje zprávu o své činnosti, kterou předlo�í této komisi. Komise zprávu 
projedná, na základě výsledku jednání zaujme stanovisko,  se kterým seznámí AS VUT.   
Koordinaci úkolu zajistí:  prorektor Kadrno�ka 
Nový termín: 2. září 1997 

12.3 
Předlo�it organizační schéma VUT jako přílohu Zápisu z jednání AS VUT č. 12. 
Prorektor Kadrno�ka předlo�il dvě mo�né varianty vycházející z různého začlenění Naklada-
telství. Usnesení AS VUT z 12. zasedání po�adovalo začlenění Nakladatelství pod �rektorát 
úřad�. Z hlediska své činnosti v�ak má nakladatelství blí�e k akademickým činnostem, ne� 
k administrativě rektorátu úřadu. Vzhledem k ziskovým činnostem a dotacím by  polo�ka na-
kladatelství pod rektorátem úřadem byla v rozpočtu VUT méně průhledná, ne� jako samostat-
ná celo�kolská polo�ka. AS VUT by měl proto zvá�it revokaci svého usnesení ve smyslu za-
členění nakladatelství mezi samostatná celo�kolská pracovi�tě. Obě verze organizačního 
schéma budou přílohou dne�ního zápisu. 
Úkol byl splněn. Členové AS VUT do pří�tího zasedání zvá�í revokaci svého usnesení.  

Ing. Kozák upozornil na slib rektora, �e vedení připraví do 30. 6. 1997 nové vnitřní koeficien-
ty fakult pro rozpočet roku 1998. 

Mgr. Bo�ek po�ádal, aby v zápisech byly uváděny v�echny trvající úkoly.  

 

Ad 2) Předlo�ení doplnění členů Vědecké rady VUT z FaVU 
Rektor Vavřín předlo�il návrh dvou nových kandidátů do VR VUT z FaVU - Prof. PaedDr. 
Igora Zhoře a Prof. ak. sochaře Vladimíra Preclíka. Volba nových členů do VR VUT proběhla 
tajným hlasováním. Byli zvoleni dva skrutátoři - Doc. Zbořil/FEI  a Ing. Kotačka/FS.  Výsle-
dek volby byl následující: Prof. Zhoř obdr�el 17 hlasů, Prof. Preclík obdr�el 16 hlasů. Aka-
demický senát byl usná�ení schopný a oba kandidáti obdr�eli nadpoloviční vět�inu hlasů pří-
tomných senátorů - dle jednacího řádu AS VUT v Brně byli tedy do VR VUT zvoleni.  
 
 
Ad 3)  Náklady na vydávání časopisu Události  a informace o záměrech vyu�ití 
              budovy Antonínská 1 - informace rektora Vavřína 
* Časopis Události na VUT v Brně 
Přesná ekonomická čísla nákladů na vydávání časopisu Události rektor připraví dodatečně, 
budou přílohou dne�ního zápisu z jednání.  
V diskusi se senátoři shodli na tom, �e časopis je nezastupitelný svými společnými informa-
cemi ze v�ech fakult, spojujícími tím VUT v jeden celek. Doc. Münsterová doporučila zvá�it 
distribuci časopisu na některé vybrané střední �koly.  
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* Záměry a vyu�ití budovy Antonínská 1 
Budova je v současné době z 80 % opu�těna, zůstaly zde pouze 2 ústavy,  které by měly odejít 
začátkem roku 1998. Do ledna - února 98 má tyto volné prostory pronajata Ekonomicko-
správní fakulta MU, která se po ukončení pronájmu přestěhuje do nových prostor na ul. Vi-
nařské. Vzhledem k blí�ícím se významným výročím VUT chce rektor po�ádat M�MT o pří-
spěvek na uskutečnění  význačného projektu, spojeného s důstojnými oslavami. Záměrem 
vedení VUT je z budovy Antonínská vybudovat centrum, které bude současně i intelektuálním 
technologickým centrem průmyslu Jihomoravského kraje. Dokončení rekonstrukce objektu by 
mělo být realizováno do jara 1999. Do budovy by měly být soustředěny v�echny celo�kolské 
útvary, roztří�těné po celém městě Brně - ÚK, archiv, CVIS, CDV, OIM, ekonomické útvary 
rektorátu a rektorát úřad. Do konce tohoto roku bude ukončena základní redislokace fakult, 
zbývá integrovat centrální celo�kolské útvary. Rekonstrukce bude uskutečněna pouze 
v případě, �e bude získán zvlá�tní příspěvek  M�MT, ne z rozpočtových prostředků - FRIMu. 
V současnosti je v�ak nepříznivá doba na získání financí. Uskutečnila se intenzivní jednání 
s rektorem MU a bylo dosa�eno dohody mezi rektory a kvestory obou V� o koordinaci  inves-
tičních záměrů. Dne 16. července se uskuteční společné jednání brněnských vysokých �kol, 
kde by měla být tato dohoda roz�ířena na v�echny brněnské V�. Jestli�e se v tomto roce nepo-
daří pro rok 1998 finanční prostředky zajistit, bude rekonstrukce odlo�ena na pozděj�í dobu 
a budova bude slou�it v pronájmu tak dlouho, dokud finanční prostředky nebudou zaji�těny. 
Rektor bude průbě�ně AS VUT informovat o v�ech důle�itých rozhodnutích.  

 

Ad 4) Restrikce rozpočtu VUT  
M�MT ČR dosud nesdělilo svoje definitivní rozhodnutí ve věci restrikce rozpočtu. Je zřejmé, 
�e nebude mo�né uplatnit plo�né redukce schváleného rozpočtu, bude nutná jeho restruktura-
lizace. Materiály z M�MT jsou očekávány v průběhu 14ti dnů. Prof. Němeček doporučuje 
zvolit následující postup: EO rektorátu po obdr�ení instrukcí z M�MT zpracuje nový materiál, 
který nejpozději do 15. 8. 1997 předlo�í AS VUT. Tento materiál AS VUT projedná na svém 
zasedání dne 2. 9. 1997. 

 
Ad 5) Projednání změny Statutu FAST a jeho přílohy Volební  řády pro volbu 
             akademického senátu a děkana 
Materiál byl členům AS zaslán E-mailovou po�tou. Účelem změny je zakotvit do statutu fa-
kulty způsob doplňování akademického senátu v průběhu jeho funkčního období řádně zvole-
nými náhradníky.  AS FAST se shodl v názoru, �e mandát řádně zvolených náhradníků mů�e 
mít stejnou dobu platnosti jako mandát zvolených členů. Členové AS VUT neměli 
k předlo�enému návrhu �ádných námitek, ke Statutu FAST byl vznesen po�adavek změnit 
formulaci čl. 17, odst. 9, písm. f) na: odvoláním nadpoloviční vět�inou příslu�né části aka-
demické obce.  
Hlasování o změně Statutu FAST: 
Pro - jednomyslně schváleno. 

UAS 2 
AS VUT schválil předlo�enou změnu Statutu FAST včetně navr�ené změny čl. 17, odst. 9, 
písm. f) statutu.  
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Ad 6) Projednání návrhu změn příloh Statutu VUT (organizačního a konkursního 
           řádu) vedením VUT 

Mgr. Bo�ek informoval o společném jednání LK s prorektorem Kadrno�kou a Dr. Králíkem 
dne 30. 6. 1997, kde členové LK uvedli svoje připomínky k předlo�enému návrhu. Na základě 
těchto připomínek bude návrh dopracován a konečné znění zasláno členům AS VUT tak, aby 
mohlo být projednáno na některém z prvních jednání AS VUT po prázdninách. Soubě�ně 
s tímto bude do 15. 7. 1997 M�MT po�ádáno o přidělení chybějících čísel oborů uvedených 
v předlo�eném návrhu.   

 
Ad 7) Informace o společné schůzce zástupců akademických senátů brněnských 
            vysokých �kol s předsedou Rady V�  Doc. Wilhelmem 
Ing. Zmrzlý shrnul v�echna jednání ve věci připomínkování návrhu V� zákona ze strany AS 
VUT i RV� a informoval o schůzce s předsedou Rady V� Doc. Wilhelmem. Na schůzce byla 
diskutována rozdílnost postavení AS ve struktuře vysoké �koly a postavení RV� ve vztahu 
k M�MT a struktuře vysokých �kol.   

Členové AS VUT doporučili vyvinout maximální úsilí při přípravě semináře RV� s poslanci 
a senátory parlamentu ve druhé polovině září t. r. před začátkem projednávání vládního návr-
hu V� zákona a současně i druhého poslaneckého návrhu E. Zemana ve sněmovně.  

Poslední verze návrhu V� zákona bude zveřejněna M�MT na www stránkách, předseda AS se 
obrací na v�echny členy senátu, aby se s touto versí seznámili a připravili své náměty do jed-
nání s poslaneckými kluby.  

 
Ad 8) Různé 
∗ Členové AS VUT se zabývali otázkou přístupu fakult k hodnocení činnosti 

v akademických senátech fakult a VUT. Dle názoru senátorů je práce v akademických se-
nátech podceňována, přesto�e je stále více náročná.  Členové AS VUT doporučili, aby jed-
notlivé fakulty při hodnocení výkonů ústavů brali v úvahu činnost pracovníků fakulty 
v orgánech akademické samosprávy. Činnost v samosprávných orgánech fakulty a �koly 
doporučují oddělit a hodnotit zvlá�ť.  Předseda Ing. Zmrzlý seznámí děkany s nutností re-
spektovat zákon v tom směru, �e definuje existenci akademických senátů a s tím plynoucí 
časové nároky na členy akademických orgánů, které je třeba respektovat při přístupu k 
hodnocení  těchto pracovníků  a zvá�it  adekvátní kompenzaci u studentských zástupců. 

∗ Vzhledem k �ádosti studenta Tomá�e Machury z FT Zlín o uvolnění z funkce člena AS 
VUT  ze studijních důvodů navrhl AS FT na svém zasedání pověřit studentku doktorand-
ského studia Ing. Horákovou, aby se do doby zvolení nového zástupce účastnila jednání AS 
VUT. AS VUT  hodnotí vstřícnost ře�ení AS FT a akceptuje účast Ing. Horákové na svých 
jednáních po dobu, ne� bude zvolen nový zástupce. 

 
 
Pří�tí zasedání AS VUT se bude konat 2. září 1997 v 8.00 hodin v zasedací místnosti rektora 
VUT v Brně, Kounicova 67a. 
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PROJEDNANÉ MATERIÁLY: 
1.  Změna Statutu FAST a jeho přílohy Volební  řády pro volbu akademického senátu a děka-

na 
2.  Návrh změn příloh Statutu VUT (organizačního a konkursního řádu) vedením VUT 

 
PŘÍLOHY: 
1.  Organizační struktura rektorátu a účelových zařízení VUT v Brně - 2 varianty 

2.  Náklady na vydávání časopisu Události  

 

 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc., v. r.  
                                                                                                                   předseda  
 
 
Zapsala: J. Cardová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


